
 

 

Algemene Beschouwingen Hengelo 2015 

We zijn als nieuwe coalitie nu ruim een jaar aan de slag. Het coalitieakkoord is ruim één jaar oud. In 
het coalitie akkoord staat de zin: “Hengelo kenmerkt zich door een goed voorzieningenniveau (sport, 
cultuur, welzijn, openbare ruimte, zorg en inkomensondersteuning)” en vlak daar onder “Onze 
ambitie is dat Hengelo een aangename stad blijft.” Ik denk dat we daarin slagen. 

In het coalitieakkoord wordt ook vermeld dat we voor enorme inhoudelijke en financiële opgaven 
komen te staan. Dat is uitgekomen. 

Laat ik kort met het financiële deel beginnen, we zijn hier immers voor de kadernota. Hengelo heeft 
de zaken financieel op orde. Dat we al jaren fors moeten bezuinigen heeft niet te maken met 
tegenvallers die in Hengelo opduiken of keuzes die in Hengelo gemaakt worden maar kan één op één 
worden teruggevoerd op bezuinigingen die vanuit Den Haag zijn opgelegd. In de vorige 
collegeperiode leverde dat een daling van de uitgaven met 40M op. In 2014 hebben we besloten 
over zo’n 1,5M (we zijn dit alweer bijna vergeten) en nu ligt er weer ruim 6M. Daar komen de 
bezuinigen op de drie transities nog bij. Vanaf 2010 is de gemeente vooral bezig met overleven en 
zaken behouden en dat lukt. Maar een forse opgave was het en is het en deze opgave, nogmaals…., 
kwam niet door keuzes die we in Hengelo hebben gemaakt. Later zal ik nog op de kadernota terug 
komen. 

Ik noemde al dat Hengelo zich kenmerkt door een goed voorzieningen niveau en één van de 
onderdelen daarbij is de zorg. Er is op het gebied van de zorg veel  veranderd en veel afgebroken. 
Hengelo heeft net als alle andere gemeentes veel nieuwe taken gekregen, we hebben aan de 
voorbereiding op deze taken jarenlang gewerkt. In dit eerste jaar van de transities zien we dat de 
veranderingen (die gepaard gingen met forse bezuinigingen) moeilijk te verteren zijn voor mensen 
die zorg nodig hebben en voor organisaties die zorg leveren. Toch lijkt, gezien de geluiden die je 
hoort, Hengelo het nog niet zo slecht te doen, we waren ook goed voorbereid. Ook denk ik dat 
Hengelo onder dit college adequaat inspringt op de gaten die er vallen, wethouder Bron gaf hier 
recent na vragen van onze fractie nog een voorbeeld van.  
Dat de zorg weer vanuit de wijk wordt aangestuurd is een groot pluspunt, de SP heeft altijd al gepleit 
voor het behoud en later voor de terugkeer van de wijkverpleegkundige. Hengelo moet dit nu verder 
verbeteren. 
We hebben afgesproken de transities  binnen de beschikbare budgetten uit te voeren, volgend jaar 
zal pas echt blijken of dit lukt of dat er bijgestuurd moet worden en dit bijsturen kan verschillende 
kanten op! 
Hengelo blijft een aangename stad als het op zorg aankomt, als je het beschouwt binnen alle 
opgelegde veranderingen! 

Hengelo heeft ook goede voorzieningen op het gebied van inkomensondersteuning. Voor de SP een 
heel belangrijk punt. We kunnen ons meten met vrijwel  alle grotere steden. Daar mogen we trots op 
zijn en dat moeten we zo houden. Toch wordt de groep die gebruik maakt van de 



inkomensondersteuning nog steeds groter en krijgen ze het steeds moeilijker. Dat ze het moelijker 
krijgen heeft vooral te maken met stijgende lasten. Als Hengelo moeten we bezig blijven om het ook 
voor hen een beetje aangenaam te houden. Als SP zullen we actief blijven om de lasten, zoals 
bijvoorbeeld de huur en de zorgverzekering, zo laag mogelijk houden 

Ik pak ook sport en cultuur er nog even bij. Hier hebben we jarenlang en ook dit jaar, weer de 
kaasschaaf overheen gehaald. Resultaat is dat de voorzieningen en activiteiten soms minder 
aangenaam worden en misschien ook in aantal iets minder. Toch vind ik de keuze voor het 
kaasschaven nog steeds goed. We treffen veel groepen, een schaafwond doet ook behoorlijk zeer, 
maar meestal geneest een schaafwond ook weer zonder  blijvend letsel. Door deze pijnlijke methode 
behouden we veel voorzieningen en blijft Hengelo mede hierdoor een aangename stad. 

Op het gebied van cultuur wil ik ook de muziekschool benoemen. Dit is nu al een hoofdpijndossier 
voor de nieuwe wethouder Schoonhoven. Het huidige bestuur geeft in een eigen analyse aan dat de 
muziekschool jarenlang niet is meegegaan in de ontwikkelingen om zich heen. Als SP wil ik dat nog 
wel iets scherper stellen: wij hebben altijd betoogd dat de muziekschool Hengelo goed 
muziekonderwijs moet geven maar niet ten koste van allen een topspeler hoeft te zijn op alle 
fronten. We zien nu dat de muziekschool in leerlingenaantal binnen een aantal jaren is gehalveerd. Er 
moet wat gebeuren. Wat dat betreft wil ik ook wel zeggen dat ik teleurgesteld ben in het feit dat de 
muziekschool de met de raad afgesproken maatregelen van vorig jaar niet heeft doorgevoerd. 
Maatregelen waar deze gemeenteraad, de directie van de muziekschool en het personeel achter 
stonden. 

Wethouder: als SP vinden wij het muziekonderwijs van groot belang, wilt u toezeggen dit dossier vol 
overgave ter hand te nemen maar er ook voor zorgen dat de gemeente geen nieuwe verassingen 
meer krijgt vanuit de muziekschool. Ik hoop dat we straks nog steeds goed muziekonderwijs hebben 
in Hengelo dat is ondergebracht bij Crea. 

Ik heb het net vooral over zaken in stand houden gehad, hier mogen we als Hengelo trots op zijn. 

Ik wil ook een paar grote dossiers benoemen die nieuwe dingen neerzetten. Waar we als Hengelo 
trots op mogen zijn 

Naar een afvalloos hengelo. Hier blijft altijd veel over te doen. Diftar, afval brengen of halen, luiers, 
minder stortquotum, zwerfafval…. Er wordt veel over gezegd. Echter, steeds meer mensen zien ook 
de resultaten. Als je vraagt hoe vaak nog een grijze Otto aan de straat gezet moet worden dan 
bevestigt vrijwel iedereen dat ze steeds minder restafval hebben. We doen het dus goed! De 
komende maanden gaat dit proces weer verder. 

Straks het dossier Twentebad. Hengelo onderkent op tijd dat het zwembad moet veranderen. Doen 
we dat niet dan hebben over 10 jaar misschien geen zwembad meer over. Dit college gaat het 
aanpakken: op naar een vernieuwd en nog duurzamer Twentebad. Als SP zijn we blij met dit 
gemeentelijk zwembad, ik weet dat straks ook onze inwoners, de zwemverenigingen en vele andere 
organisaties straks blij zijn met het Twentebad. 

Nog iets nieuws…het skatepark. De initiatiefnemers komen steeds verder. De vertraging die men 
heeft opgelopen heeft er in ieder geval toe geleid dat er een nog betere locatie is gevonden. Achter 



het station….voor Metropool. Binnenkort presenteert de skatewerkgroep haar plannen aan deze 
gemeenteraad en aan Hengelo. Als gemeente moeten we ze zoveel mogelijk helpen. Succes skaters! 

Er gebeuren veel dingen in Hengelo en dit zijn er maar een paar die het wonen in Hengelo 
aangenaam maken. 

We spreken nu vanaf het Katheder. Dat is een keuze. Voor mij had het niet gehoeven…het versterkt 
het wij…zij gevoel. Vier jaar geleden tijdens de Algemene Beschouwingen heb ik hier ook iets over 
gezegd, er was toen één blok oppositie tegen het college. Ik constateer dat dit nu iets beter is, de 
grote oppositie partijen doen dit echter opnieuw. Vier jaar geleden verbeterde de relatie oppositie-
coalitie op enig moment, ik ben benieuwd of dit nu ook zo is. Het huidige blok VVD-ProHengelo geeft 
de laatste weken weer erg blijk van blokvorming en maakt in mijn ogen principieel verkeerde keuzes 
over de wijze waarop de dialoog gevoerd zou moeten worden. Het meest schrijnende voorbeeld was 
gisteravond tijdens de bespreking van Warmtenet. Twee deskundige partijen hebben rapportages 
uitgebracht die niet passen bij de mening van VVD-ProHengelo. Zij willen stoppen met Warmtenet de 
deskundigen geven echter aan dat dit voor Hengelo de slechtste optie is. Vervolgens onttrekken deze 
partijen zich aan de discussie waarbij de gemeenteraad moet besluiten over vele tientallen miljoenen 
euro’s. Waarom onttrekken ze zich, met een drogreden, ze vinden dat de discussie openbaar moet 
zijn (dat vinden wij ook) maar ze vinden ook dat deze openbaarheid live te volgen moet zijn.  Dat 
vinden wij niet. Door te kiezen voor besloten vergaderen kon nu vrijuit gesproken worden met de 
wethouder, de inhoudelijk deskundigen en de accountant ook over bedrijfskritische informatie, 
zaken die gevoelig liggen als er onderhandeld moet worden met marktpartijen om een voor Hengelo 
zo goed mogelijke deal te sluiten.  Vooraf was al duidelijk dat vrijwel de gehele discussie openbaar 
gemaakt zou worden maar niet voordat de gevoelige informatie zou zijn verwijderd. ProHengelo en 
de VVD bewijzen Hengelo hiermee een slechte dienst maar kunnen nu wel gewoon volhouden dat 
we moeten stoppen. Gelukkig hebben we een heel goede discussie gevoerd met alle overige partijen. 
Dit voorbeeld versterkt het wij-zij gevoel..jammer. Als SP blijven we echter open staan voor alle 
inhoudelijke discussies. 

In een tijd van bezuinigen, ik kom nu op de kadernota, zie je soms ook het wij-zij gevoel. We hebben 
met de burgers van Hengelo een goed proces doorlopen. Er lag een groot aantal 
bezuinigingsvoorstellen op tafel, alle mogelijkheden waren benoemd. Iedereen heeft de mogelijkheid 
gehad om zijn eigen mening over de bezuinigingsmogelijkheden te geven en uiteindelijk zijn er 
keuzes gemaakt sommige voorstellen worden doorgevoerd (met daarbij teleurstellingen) en andere 
voorstellen blijven buiten beschouwing (en daarbij hoort opluchting). 

Ik ben in ieder geval blij dat we doorgaan met Warmtenet. Anders was de bezuinigingsopdracht nog 
eens 2,2M Euro per jaar hoger geweest. Dit bedrag verzin ik niet maar is vastgesteld door CE Delft 
(een gerenommeerd bureau dat ook door minister Kamp wordt gebruikt voor kennis omtrent 
Warmtenetten). Dit bedrag is bevestigd door Ernst & Young een gerenommeerd accountantsbureau 
dat een door de VVD gevraagde second opinion op Warmtenet Hengelo heeft uitgevoerd. 3 weken 
geleden noemde meneer Knegt nog het bezuinigen op Warmtenet als een dekkingsmiddel voor de 
bezuinigingen die hij niet wil…. Nogmaals, voor iedereen die dit horen wil: Bezuinigen op Warmtenet 
kan niet! We kunnen wel werken met zijn allen aan het verbeteren van het resultaat van Warmtenet 
en dat het resultaat steeds beter wordt is zeker. 
Ik ben blij (met een dubbel gevoel) dat we doorgaan met Warmtenet. 



In de politieke markt van 3 weken geleden heb ik een paar zaken uit de kadernota eruit gelicht. 

Innocent. Ik ben blij dat het college de signalen uit de raad heeft opgepikt en de bezuiniging op 
Innocent heeft teruggedraaid. Ik ben het eens met het college dat er nu prestatieafspraken gemaakt 
moeten worden met Innocent, wat gaan zij doen voor hun subsidie. De verwachtingen over en weer 
worden straks duidelijker. Innocent succes! 

De bibliotheek. Maandag heb ik nog met de directeur gesproken en ik moet zeggen dat deze 
directeur van uitdagingen houdt. Hij heeft de bibliotheek al flink verandert en verbetert, de opzet 
van het filiaal hasseler  es is daar een prima voorbeeld van maar ook de bieb op school. Ook nu pakt 
de directeur de handschoen op en denkt met enige hulp van de gemeente de bezuinigingen te 
kunnen realiseren. Vandaag stond hierover nog iets in de krant. College help deze directeur…wilt u 
hierop reageren? 

Kleine veldsportverenigingen. Het lijkt erop dat behalve de huurverhogingen vooral de bekostiging 
van de belijningskalk voor problemen kan gaan zorgen. Ik wil het college vragen snel met 
verenigingen in gesprek te gaan hoe dit voor de verenigingen zo goedkoop mogelijk kan. In het najaar 
komt er een nieuwe sportnota voor ons zal dat het moment zijn om nog eens goed te kijken naar de 
tarieven van velden en de relatie die er ligt tussen het gebruik van sportvelden, de daarbij horende 
kosten en de ledenaantallen. 

Over de SWB heb ik een motie….. 

Tenslotte Bureau Hengelo herhaalde malen is door het college bevestigd dat de bezuinigingen voor 
Bureau Hengelo niet de evenementen zal treffen die gesubsidieerd worden. Dat vinden wij als SP 
belangrijk. Wat dat betreft vind ik het wel teleurstellend dat we veel reacties hebben gehad vanuit de 
organisaties van de evenementen (op zich is dat natuurlijk prima) maar amper reacties hebben 
gehoord over het feit dat we dus gaan bezuinigen op de Hengelo promotie van Bureau Hengelo. Een 
gemiste kans? Of hechten we hier als Hengelo minder aan. 
Ik denk dat Hengelo promotie wel belangrijk is. Ik wil het college dan ook vragen om te bezien of 
Bureau Hengelo niet de mogelijkheid kan krijgen om enige reserves op te bouwen en daardoor tijd te 
kopen. Over twee en een half jaar moet men dan toch in staat zijn de inkomsten verhoogd te hebben 
en misschien in staat zijn een heroverweging af te dwingen. 

Ik ben ervan overtuigd dat Hengelo, zoals we in het coalitieakkoord hebben afgesproken, ook de 
komende jaren een aangename stad blijft om te wonen. 


